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Nadšenec vybudoval hernu pro
šipkaře. V zemi nemá obdoby
Malá vesnička Hamry nabízí
šipkařům špičkové zázemí. Nechybějí
ani moderní technologie

ZDENĚK VYSLOUŽIL

Hamry – Kamery, obrazovky, dotykové
tablety a terče. Nevábná budova bývalé
Jednoty v Hamrech ukrývá ve svém nitru
ráj, nad kterým zaplesá srdce každého
hráče šipek. Unikátní herna ve vesničce
nedaleko Plumlova je dílemmístního
nadšence Romana Šmudly. Vytvořil ji
o víkendech během pandemie.
Na peníze ani čas se neohlížel a splnil si

svůj sen. „Chtěl jsem vytvořit asi nejmo-
dernější zázemí v České republice. Co
jsem navštívil herny, tak tam nebyly ka-
mery nebo další potřebný systém. Ono se
není čemu divit, nejedná se o lukrativní
investici,“ říká Roman Šmudla a dodává:
„Já to nedělám kvůli zisku, ale protožemě
to baví. Sám hraju šipky od nějakých tři-
nácti let a pořádmě to baví. Mám svoje
zaměstnání a hernu jsem budoval během
covidu, kvůli kterému byla hospodamé
sestry zavřená. Trvalomi to skoro celý
rok.“
Pohodlí a servis pro hráče i rozhodčí.

„Máme kamery, které snímají terč. Můžu
tak sedět vzadu a vidím, co soupeř nahá-
zel. Dále zde jsou velkoplošné výkonné
tablety, multifunkční dotykový displej,
který ovládá velkoplošnou obrazovku.

Máme nahraný software na řízení turna-
jů. Ozvučení formou dvou silných repro-
duktorů,“ popisuje vybavení Šmudla.
„Nabízíme i technické vybavení a ser-

vis. Dokážeme vytáhnout zaražené hroty
nebo propíchnout letky. Například, když
se zalomí ostrý hrot, tak je to velký pro-
blém, který hned tak někdo doma na ko-
leni vyřešit nedokáže,“ vysvětluje zaní-
ceně.

Hamry jsou se sto třiceti obyvateli na-
prosto přehlédnutelná vesnice. Díky šip-
kařům jsou ale známé prakticky po celém
Olomouckém kraji. „Je pozoruhodné, že
zde je dlouhodobě silná tradice. Vždycky
se zde hrála nejvyšší soutěž a hráli zde
vynikající hráči. Při mých začátcíchmě
ovlivnily místní legendy Jirka Vémola
a Radek Hruban,“ říká.
Jehomentorem po celou kariéru je Petr

Stánek Stodola. „V současnosti působíme
ve dvou ligách, v softové a steelové. Hraje
za nás například jeden z nejlepších kraj-
ských hráčů Pavel Paděra,“ komentuje
nadšenec sportovní stránku a s úsměvem
přidává: „Na šipkový klubmám velmi so-
lidní sponzoring, ale většinu dotuji stejně
ze svého. Věřím, že si do naší herny na-
jdou cestu špičkoví hráči z celého kraje.
Máme v plánu seriál velmi dobře ohod-
nocených turnajů,“ nastiňuje další plány.
Vedle bezpočtu ledkami podsvícených

šipkařských trofejí zaujme v lokále na
první pohled i sbírka originálních lahví.
„Mám zde sbírku rumů. Je jich okolo pa-
desáti. Zajímavostí je, žemám i kom-
pletní legionářskou sérii Heffronu o dva-
nácti lahvích. Mezi nimi je unikátní Le-
gionář, který se už nesmí vyrábět,“ culí se
Roman Šmudla a závěrem nabízí:
„Vzhledem k naší kapacitě a vzrůstající-
mu zájmu o steelové šipky, jsme schopni
poskytnout domácí zázemí i dalším
týmům z regionu.“

ROMANŠMUDLA vybudoval unikátní šipkovou
hernu ve volném čase a na vlastní náklady
vmalé vesničce Hamry. Foto: Deník/Zdeněk Vysloužil

Děti vykouzlily babičkám a dědečkůmúsměvy na rtech
Soběsuky – Společnou výsadbu keřů ry-
bízu a angreštu v Domově pro seniory
Soběsuky přerušil koronavir. Děti z Ma-
teřské školy Prostějovičkymohly pokra-
čovat v projektu Propojujeme generace
až po více než roce.
Malé děti sází malé stromy. „První čtyři

stromky rybízu jsme společně s dětmi
zasadili ještě na podzim roku 2019. Další
pokračování přerušila pandemie, a tak
jsme se po dlouhé doběmohli sejít až
teď,“ sdělila Yvona Andělová, ředitelka
DPS Soběsuky.
Babičky vítaly děti potleskem. Příchod

dvanáctičlenné skupiny brigádníků
z Prostějoviček vnesl do jednotvárného
života seniorů osvěžení. „Děti sem jezdí

rády. Zvláště dnes je to pro ně den plný
setkání. Po předlouhé pauzemohly do
školky i mladší děti a bylo vidět, jak jsou

rády, že se zase vidí s kamarády,“ popiso-
vala jedna z učitelek Petra Pazderová.
Dlouhodobá spolupráce svědčí oběma

stranám. „My sem do Soběsuk jezdíme
pravidelně. Vždycky babičkám a dědeč-
kům při nějaké příležitosti zazpíváme
nebo předneseme básničky. Dnes pro
změnu sázíme keříky rybízu,“ doplnila
Petra Pazderová s tím, že v Prostějovič-
káchmají vmateřské škole dvaatřicet
dětí.
Výsadba rybízové aleje se v DPS Sobě-

sukymohla uskutečnit díky okresnímu
vítězství ve společném projektu Deníku
a dm drogerie. Soběsuky byly jedním
z devětašedesáti oceněných domovů. (zv)
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